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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 13. prosince 2023 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, Ing. Jakubík, doc. Trojovský, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

doc. Musílek, prof. Musílek, dr. Cimler, prof. Hubálovský, dr. Myslivcová 

Fučíková, doc.  Bogusch, doc. Lipovský, Mgr. Mourková, L. Mannová, 

Mgr. Skoupilová   

 

Hosté: Prof. Krejcar 

Omluveni: 

Neomluveni: 

 

 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Jakubík) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Dodat hodnocení doktorandů za období 2022/2023 – skoro splněno 

2. Dodat návrhy na hostující profesory – splněno  
3. Zapsat program na Čertovské experimenty po půlhodinách – splněno  
4. Vyčerpat finanční prostředky na materiál a pomůcky (zakázka 1902) – splněno  
5. Dodat přehled jmen zaměstnanců PřF, kteří se do aktuální výzvy GA ČR přihlásili – spl-

něno   
 

K bodu 1) Informace z děkanátu – doc.  Kříž 

• Na příštím kolegiu dle výše přiděleného rozpočtu bude jednáno o navýšení příspěvku na 

stravování, max. navýšení je na 107 Kč, uvažuje se zvýšení o 30 Kč, tedy na 80 Kč. Stravo-

vací příspěvek bude nutno proplácet i zaměstnancům na DPP, DPČ, pokud odpracují min 

3 h denně.   

• Řešila se situace s parkováním v kampusu Na Soutoku, projednávaly se stížnosti, že není 

dostatek míst na parkování, po prošetření bylo zjištěno, že parkovacích míst je dostatek. 

• Etická komise řešila dva podněty, stanoviska komise jsou dostupné na webu UHK. 

• Od 1. 2. 2024 nastupuje na rektorát ombudsmanka, připravuje se informační kampaň 

o rozšíření etické infrastruktury o osobu ombudsmanky, způsob nahlašování atd.  



čj. UHK/DPřF/2023/26710 
 

str. 2/7 
 

• Evaluace výuky bude probíhat od 4. 12. do 4. 2. 2024. Termín pro dodání fakultních zpráv 

byl stanoven na 3. května 2024. 

• Dne 14. prosince 2023 proběhne workshop se zaměřením na akademické pracovníky 

k metodám výuky „Evaluace ve STAG nejsou vše, aneb nástroje pro hodnocení kvality vý-

uky“. 

• Zvyšuje se počet studujících, kteří vyhledávají psychologickou podporu zajišťovanou UHK 

Pointem. Bude nutno nastavit počet bezplatných konzultací na 3-4 schůzky. 

• Byl předložen souhrn týkající se celoživotního vzdělávání na UHK.  

• Projekty ERDF, Mobility II. CŽV na UHK jsou již finálně vypořádány, na ostatních se pracuje, 

aby byly uzavřeny a přešly do udržitelnosti.  

• Projekt PREGRADUÁL III. je před odevzdáním na MŠMT, v přípravě jsou projekty ERDF 

Kvalita, ERDF spec. potřeby, SHUV excelentní, Mezisektorová výzva ITI a MEZISEKTOROVÁ 

VÝZVA, Digiwell. 

• Ve spolupráci s fakultami probíhá dílčí pracovní skupina pro přípravu záměru NOP 7.4 „Ze-

lené“. 

• S ohledem na změnu legislativy v oblasti sociálního pojištění a jeho účelu je nutno upravit 

Statut UHK. Doc. Kříž se dotázal, zda někdo nemá požadavky na případnou úpravu, prof. 

Musílek požaduje zavést anglickou zkratku fakulty. Doc. Kříž sdělil, že již bylo o tomto dis-

kutováno s děkany. 

• Byly uzavřeny aktivity PPSŘ pro rok 2023. 

• Probíhá příprava plánu realizace strategického záměru 2024. 

• Probíhají přípravné práce na Výroční zprávě UHK. 

• V rámci podpory ESF+ se řeší koncept pedagogických center, jednání je v počátku, komu-

nikuje se s proděkany pro studium.  

• Byly vydány tři pokyny prorektora – Afiliace a dedikace, Studentská grantová soutěž UHK 

na využití prostředků specifického výzkumu od roku 2024 a Publikování v režimu Open 

Access. 

• Česká národní agentura ISBN uložila UHK povinnost přidělovat ISBN veškerým knihám a 

ročenkám, které UHK vydává. 

• Projektová žádost z roku 2023 do výzvy Erasmus+ pro evropské univerzitní aliance nebyla 

finančně podpořena, konsorcium pokračuje v další spolupráci. Některé univerzity konsor-

cium opustily.  

• Proběhlo jednání Mezinárodní poradní komise UHK, shrnutí doporučení MPK bude připra-

veno pro další jednání kolegia rektora. 

• UHK připravuje žádost projektu mezinárodní kreditové mobility pro rok 2024. 

• Na základě jednání se zahraničními partnery jsou noví zájemci o spolupráci z velmi zají-

mavých univerzit. 

• Evidujeme nárůst samoplátců na UHK. 

• Poměrem konečných volných zdrojů bude dle zvyklostí rozdělen mezi součásti dodatečný 

příspěvek. 

• Na základě schváleného konsolidačního balíčku bude UHK vytvářet sociální fond ve výši 

jen 1 % z ročního objemu nákladů zúčtovaných na mzdy, náhrady, odměny a pracovní po-

hotovost namísto stávajících 2 %. 

• Změnou sazby DPH dojde od 1. 1. 2024 ke zvýšení kolejného o 2 %. 
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• Majetková komise Rady města HK schválila bezúplatný převod vlastnictví pozemků u Pa-

lachových kolejí pro rekonstrukci venkovního hřiště.  

• MŠMT navýší rozpočet VŠ o 800 mil Kč. prostřednictvím fondu F. Na UHK přijde 14 mil. Kč.  

• Od 1. 1. 2024 vzniká u DPP a DPČ nárok na čerpání dovolené. Základní výměra činí 4 týdny.  

• Úklidová služba, jež měla zajišťovat úklid na budově A, odstoupila od smlouvy. Připravuje 

se změna interních úklidových služeb. Doc. Kříž požádal o co nejmenší fluktuaci uklízeček 

na budově S kvůli úklidu zabezpečených místností a specifických pracovišť. 

• Ples UHK se bude konat 14. 2. 2024.  

• Z důvodu dlouhodobé nepřítomnosti pracovnice podatelny bude v době od 27. do 29. 12. 

2023 podatelna uzavřena. K 1. 2. 2024 se předpokládá nástup posily na ½ úvazek.  

• V březnu 2024 proběhnou oslavy 60 let založení Pedagogické fakulty. 

 

 

Doc. Kříž 

• Ve dnech 30.11. a 1.2. proběhlo zasedání Asociace děkanů přírodovědných fakult, 

nejdříve se jednalo v zasedací místnosti na PřF, poté se jednalo v prostorách Kuksu. Dis-

kutovalo se o nedostatku učitelů přírodovědných oborů základních i středních škol, dále 

o nezájmu studovat přírodovědné obory, protože studijní programy obsahují matematiku. 

Některé fakulty pořádají vyrovnávací kurzy matematiky, aby uchazeči získali znalosti ma-

tematiky na požadované úrovni. Např. o fyziky je velký zájem v průmyslu, tam získávají 

výhodnější pozici, než kdyby se stali učiteli. Učitelů fyziky tak máme nedostatek, potřebu-

jeme je rekvalifikovat.  Také byla diskutována otázka pracovních skupin, která měla 

vzniknout v roce 2023, poté se odsunulo na rok 2024, výhledově je vznik pracovní skupiny 

spíše až rok 2026. Ztroskotává na nedostatku finančních prostředků. Dalším tématem byly 

mzdy a tarify učitelů, na některých vysokých školách jsou tarify rozkolísané, srovnání ta-

rifů by měl řešit nový VŠ zákon. Dále se diskutovalo o rozdělení finančních prostředků dle 

ukazatele A + K v poměru 50 na 50 mezi VŠ, ale jen 800 mil. Kč. Oprávněným žadatelem 

bude pouze ta škola, která má jednotný tarif, pakliže nemá škola jednotný tarif, získá 

pouze 75 % té částky. K získání doplatku musí do září jednotný tarif zavést. Podmínkou 

bude, že musí rektor do určité doby doložit, jakým způsobem tyto dodatečně přidělené 

prostředky využil. Podmínky využití finančních prostředků mohou být dost problematické, 

je na zvážení, zda těch 800 mil. Kč stojí za to. Diskutovala se i problematiku u Ph.D. stu-

dentů, konkrétně jejich příjem, zda zaměstnání či stipendium a že se započítává příjem 

z akademie.  Návrh je, aby se započítal příjem studentů z jakékoliv instituce, pokud souvisí 

s řešením jejich dizertační práce.  

• Minulý týden byla vyhlášena grantová soutěž „Příprava excelentních projektů PřF UHK na 

roky 2024-2025“. Podmínkou podání projektu je, že výstupem musí být podání externího 

výzkumného grantu. K tomu sdělil prof. Musílek, že v projektu excelence nejsou respek-

továny potřeby experimentálních oborů na PřF, např. není možné za 50 tis. Kč vytvořit 

článek v časopise kategorie WoS/Q1. K tomu doval doc. Kříž, že se jedná o minimální fi-

nanční příspěvek. 

• V nejbližších dnech vyjde rozhodnutí děkana – „Opatření k posílení excelentního tvůrčího 

výkonu akademických a vědeckých pracovníků PřF UHK“, účinné bude od 1. ledna 2024, 

tímto se ruší RD č. 8/2023.  
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• Připravuje se rozhodnutí děkana o podmínkách specifických výzkumů, vyhlášeno bude do 

konce roku. 

• Je třeba do konce roku nominovat osobnost na cenu primátorky, tentokrát ve dvou ob-

lastech – v excelentní tvůrčí činnosti PřF + medicínských vědách a v humanitních oborech 

– viz úkol. Do 8. ledna 2024 musí být předloženo na MMHK. 

• Od 1. prosince 2023 se mění mzdové výměry, vrací se osobní ohodnocení. Tento týden 

proběhne kontrolní výpočet mezd, dle výsledku budou rozděleny odměny, které budou 

vyplaceny v prosinci, tedy ve výplatě v lednu. 

• Celkový počet podpořených projektů GA ČR je 2/3 proti loňsku.  UHK získala dva projekty, 

jeden standardní projekt získala katedra chemie a druhý mezinárodní Česko-polský pro-

jekt katedra matematiky. 

 

K bodu 2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Probíhá kontrola čerpání projektu Excelence z minulého roku, také kontrola čerpání SV, 

katedra fyziky má již skoro vyčerpáno, u projektu ICT VV se čeká na dokončení DNS, pak 

bude taktéž dočerpáno.  

• Pozice postdoků UHK na PřF na období 1. 1. 2024 – 31. 12. 2026 byly finálně obsazeny 

takto: dr. Hayashi (CAT, úvazek 1,0), dr. Kozlov (KCH, úvazek 0,4), dr. Olekšák (KCH, úvazek 

0,5) a Juhás (KCH, úvazek 0,4). 

• Je v přípravě podání žádosti o projekt TA ČR SIGMA DC1 (dříve GAMA). Nově je zde zapo-

třebí 20% spoluúčast. Rektorát provedl průzkum mezi fakultami, zda bude i po této změně 

o podávání interních projektů v takto vzniklé soutěži na UHK zájem (dostatečný zájem 

projevila PřF a FIM), tedy za tyto fakulty je v přípravném projektovém týmu zástupce PřF 

(Ing. Michal Svoboda) a zástupkyně FIM (dr. Otčenášková). Termín odeslání žádosti je 

17. ledna, a tedy se na přípravě teď intenzivně pracuje.  Prof. Krejcar sdělil, že byl udělen 

přístup doc. Trojovskému, dr. Cimlerovi a Ing. Svobodovi, mohou se na materiály podívat 

a průběžně připomínkovat.  

• Prof. Musílek dodal, že nemá o přípravě SIGMA DC1 žádné informace a jaká budou pak 

pravidla interní soutěže o projekty. Na to reagovali Ing. Svoboda a prof. Krejcar s vysvět-

lením, že interní pravidla nejsou součástí projektové žádosti a budou vydána až po získání 

projektu formou rozhodnutí rektora UHK. Ing. Svoboda dodal, že prozatím nic od kateder 

nebylo potřeba, ale že se jim brzo ozve.  

 

K bodu 3) Informace z oblasti zahraničí – prof. Musílek 

• Mezinárodní kreditové mobility – za PřF bude podána žádost na jednu univerzitu, do 

15. 12. se tvoří společná část celouniverzitní, do 10. 1. se budou tvořit dílčí části. Budeme 

kooperovat s FIM, která se stará o region Východní Asie, kde poptáváme univerzitu. Dne 

15. 12. proběhne k tématu schůzka s paní prorektorkou. 

• OP JAK součásti se vyjádřily, kterých zahraničních aktivit se chtějí účastnit, za PřF máme 

tvorbu cizojazyčných mutací stávajících SP (KKy), nejvíce aktivit žádá FIM a PdF. 

• Doc. Trojovský se zúčastnil semináře Mezinárodní dimenze doktorského studia v Lito-

myšli. Hlavní diskuse byla o zakládání „Doktorských škol“ na univerzitách. K tomu dodal 

prof. Krejcar, že výzva, která je přes MŠMT, se diskutuje s dr. Strobachem. Dodal, že včera 

proběhlo zasedání RVVI a Královéhradeckého kraje, jedná se o dotaci ve výši 1 mil. Kč, 

z čehož by mělo být financováno stipendium 7 tis. Kč pro jednoho studenta každý měsíc, 
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vypláceno by mělo být již od ZS 2024. Po Vánocích by na fakulty měly přijít bližší infor-

mace.   

• Připravují se nové podmínky pro udělování víz pro některé vybrané studenty, kteří mohou 

pohovor na ambasádě ČR absolvovat již 14 dní od první registrace. Měli bychom ale dů-

sledně prověřovat u těchto uchazečů ze třetích zemí znalost anglického jazyka.  

• V lednu začneme plánovat Letní školy na příští akademický rok, požádal o součinnost 

L. Mannovou a Mgr. Holubovou.  

  

K bodu 4) Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

• Poděkoval všem katedrám a Lence Mannové za přípravu a organizaci Čertovských experi-

mentů. Studenti zapojení do přípravy a organizace obdrží stipendium. 

• Vstup do auly (S1) na PřF je již zpřístupněn na karty, není nutno vyzvedávat klíč na recepci. 

Všude, kde je zaveden přístupový systém, je studentům umožněn vstup na (jakoukoli) či-

povou kartu, není vhodné nechávat dveře do učeben pootevřené, zajištěné klínem proti 

zavření (zbytečně se vyvětrá teplý vzduch; je to neekonomické a nešetrné k přírodnímu 

prostředí; dveře se mohou poškodit). 

• Ve všech učebnách, v nichž jsou dotykové ovladače audiovizuální techniky, je nově mož-

nost nahrávat přednášky. Se zaškolením pomůže Bc. Vojta. 

• Vedoucím kateder rozešle žádost o rozepsání software na PC učebny.  

• Požádal, aby před nahráním rozvrhu na LS, nikdo nezadával blokace učeben. Může se stát, 

že tyto pak budou přerozvrhovány a blokace učebny tak nebude zaručena. Prof. Musílek 

navrhl změnu způsobu rozvrhování, doc. Musílek sdělil, že u jednooborových programů 

by to nebyl problém, u učitelských dvouoborových už je to horší, zvláště pokud jsou kom-

binace s jinou fakultou. Doc. Kříž sdělil, že bude toto ještě diskutováno.  

• Na NAÚ byly odeslány 3 kontrolní zprávy – Učitelství matematiky a chemie pro SŠ, Učitel-

ství chemie a biologie pro SŠ a habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem ICT ve 

vzdělávání.  Do 31. 12. 2023 je nutno poslat kontrolní zprávu Učitelství informatiky a ma-

tematiky pro SŠ, Učitelství fyziky a matematiky pro SŠ. Následně po Novém roce do 

31. 1. 2024 kontrolní zprávu doktorského studia a habilitačního řízení Didaktika fyziky. 

• Doc. Musílek ve spolupráci se studijním oddělením vyplňuje tabulky s počty studujících a 

absolventů učitelských SP (Bc. & NMgr.) s nedostatkovými aprobacemi – biologie, fyzika, 

chemie, informatika a matematika. 

• Přijímáme přihlášky do nového SP Aplikovaná fyzika, který se rozběhne od září 2024. 

Doc. Musílek požádal všechny členy kolegia děkana, aby nový program podpořili šířením 

informací a propagací. 

• Od září 2024 otevřeme v rámci CŽV Studium k výkonu specializovaných činností koordi-

nace v oblasti informačních a komunikačních technologií, nabízet budeme také Rozšiřující 

studium učitelství fyziky pro 2. stupeň ZŠ, Rozšiřující studium učitelství matematiky pro 

2. stupeň ZŠ, Rozšiřující studium učitelství chemie pro 2. stupeň ZŠ. Nebudeme nabízet 

Rozšiřující studium učitelství informatiky pro 2. stupeň ZŠ, pro které jsme nezískali akre-

ditaci na další tříleté období.  

 

K bodu 5) Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

• Probíhá aktualizace Plánu realizace strategických záměrů, možná se ozvou z rektorátu 

k doplnění informací k dalším aktivitám. 
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• Tento týden obdržela z rektorátu požadavek na vyplnění aktivit pro PPSŘ, které v letošním 

roce proběhly. Co jsme do dalšího roku nedávali je podpora stáží a praxí, jinak zůstává 

podobné jako v letošním roce.  

• Trojvýzva zůstává stejná, přibližná alokace je 30 mil Kč na fakultu, posune se možná ode-

vzdávání do května.  

• V lednu bude vznikat nová pracovní skupina na strategii udržitelnosti, která musí být v příš-

tím roce zpracována na univerzitní úrovni. 

• Zelené NPO, musí být řešeno v příštím roce, pro nás to znamená, že jako fakulta bychom 

měli nabídnout minimálně jeden kurz CŽV v oblasti udržitelnosti, za univerzitu bychom 

měli zastřešovat studijní program, který má být zakreditovaný do konce roku 2025. Musí 

se jednat o profesně zaměřený SP, počítá se se zapojením externistů. Počet vzniklých pro-

gramů celorepublikově má být vyšší, než je počet vysokých škol v ČR, velké VŠ musí dát 

minimálně 2 SP.  

• Prof. Musílek se dotázal, jaký je důvod posunu uzavření DNS OP JAK z února na květen, 

dr. Myslivcová Fučíková odpověděla, že důvod není znám. Dále se dotázal, kolik bude spo-

lufinancování fakulty univerzitou i v tom květnu.  

 

K bodu 6) Informace z oblasti ekonomické – Ing. Jakubík 

• Proběhla schůzka s TPO mimo jiné i ohledně vytápění na budově S. V případě nízkých tep-

lot v prostorách budovy je otevřen k diskusi. 

  

K bodu 7) Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Obrátí se na vedoucí kateder ohledně podkladů k projektu SIGMA DC1, úsilím přípravného 

týmu je, abychom za UHK připravili kvalitní návrh projektu a získali pro UHK finanční pod-

poru až 15 mil. Kč v soutěži s ostatními institucemi. Předmětem není nastavovat konkrétní 

parametry budoucí interní výzvy k předkládání návrhů dílčích projektů. 
 

K bodu 8) Různé 

• Prof. Musílek sdělil, že na sociálních sítích nejsou nové informace o dění na PřF, požádal 

L. Mannovou o nápravu.  

• Dr. Studnička sdělil, že v lednu 2024 budou vyhlášeny volby kandidáta na děkana. 

• Dr. Cimler se dotázal na odevzdávání výkazů evidence práce. K tomu dodal prof. Krejcar, 

že i výkazy se odevzdávají stejně s dovolenkami. 

• Ing. Mourková sdělila, že od 1. 12. lze podávat přihlášky ke studiu na PřF.  

• Doc. Lipovský informoval o financích pro doktorandy v ukazateli C, je změna, že peníze už 

nebudou na hlavu, ale z ministerstva půjdou balíkem. Cílem opatření je motivovat školy, 

aby nenabírali tolik doktorandů, soustředili se na to, aby doktorandi studium ukončovali.  

• L. Mannová sdělila, že v pátek 12. ledna 2024 a v sobotu 27. ledna 2024 proběhnou Dny 

otevřených dveří, v letošním roce jsou změny v konání přednášek. Vedoucím kateder ro-

zešle tabulku a prosí o provedení změn a zároveň poprosila vedoucí kateder o nahlášení 

jmen studentů, kteří budou na DOD pomáhat – viz úkol. 

• Doc. Kříž připomněl pozvání na vánoční číši vína, akce je uspořádána horním atriu naší 

budovy od 15:00 h. 
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Úkoly z minulého kolegia 

1. Nominovat osobnost na cenu primátorky 

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín:  do 31. prosince 2023 

Komu:  děkanovi 

 
2. Zaslat vyplněné tabulky  

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín:  co nejdříve 

Komu:  L. Mannové 

 
  

3.  Nahlásit jména studentů na DOD  

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín:  nejpozději první týden v lednu 2024 

Komu:  děkanovi 

 
 
 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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